
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-03-12, § 10 

 

 Tid: 12 mars 2009 kl. 17.00 – 19.05 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 19 mars 2009 

  

 

Ulla Hamilton Åsa Romson 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m) ordförande  

Åsa Romson (mp) vice ordförande  

 

Hugo Nordenfelt (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s) §§ 1-19  

Ulla Jöhnk (s) §§ 1-23  

Godfrey Etyang (s)  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (m) tjänstgörande  

Nils Ingelström (m)  

Björn Gülich (m)  

Harald Eriksson (m)  

Gustav Åkerblom (fp)   

Gerd Sjöberg-Granlund (s) tjänstgörande §§ 20-25  

Hassan Said Mahamed (s) tjänstgörande §§ 24-25  

Fredrik Canerstam (s)  

Charles Berkow (mp)  

Tina Kratz (v) tjänstgörande  

  

Förhinder har anmälts av ledamöterna Daniel Valiollahi (m) och Stellan F Hamrin (v) 

samt av ersättarna Aysin Hartzell (m), Anders Broberg (kd) och Carina Paulsson (s). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. Dessutom var 

biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 

 



  

 § 10 

Anmälan av slutrapport: Tiomiljonerspotten, Miljömiljardsprojekt 

Dnr 2004-004808-206 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner anmälan av slutrapport 

 ”Tiomiljonerspotten" - Slutrapport för projekt inom Miljömiljarden, Stockholms 

 stad”. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 12 februari 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton (m) och ledamöterna Karin Karlsbro (fp), Eva Louise 

 Erlandsson Slorach (s) och Tina Kratz (v) föreslog att (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Åsa Romson (mp) föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 beslutar att bifalla förvaltningens förslag om slutredovisning av tiomiljoners 

 potten och uppdrar till förvaltningen att i samverkan med utbildnings-

 förvaltningen och SISAB ta fram en modell för en ny pott till stöd för elever och 

 skolpersonals idéer om miljöförebyggande projekt, samt att därutöver anföra 

 följande: 

 

Förvaltningen konstaterar att för relativt små medel har många skol- och 

förskolebarn, lärare, föräldrar och andra vuxna planerat och genomfört 

miljöförbättringar som stödjer Stockholms miljöprogram, och erfarenheterna är 

genomgående positiva. De goda idéer som kunde genomföras tack vare denna 

pott är pedagogiska vandringsstigar, gröna skolgårdar, energibesparingar, 

ekologiska skolluncher och sorteringar av avfall. Dessa projekt har på ett kreativt 

sätt utvecklat verksamheterna och så väl arbetsmiljön som närmiljön. 

 

Med dessa goda erfarenheter anser Miljöpartiet att det inom skolområdet bör 

ordnas en ny pott till stöd för elever och skolpersonals idéer om miljö-

förebyggande projekt. Sådana projekt utvecklar verksamheten och sänker energi- 

och resursanvändningen, därför borde potten knytas till utbildningsnämndens och 

SISABs verksamhetsplan och budget. Miljöförvaltningens expertkunskap skulle 

kunna användas för att bedöma projektens miljöeffekter.  

 

Det är sorgligt att den borgerliga majoriteten lägger ner miljömiljarden och 

struntar i arbeta in de positiva erfarenheter som kommit fram i verksamheterna. 

Det är just projekt som de som skol- och förskolebarnen genomfört som fått 

stryka på foten i det moderatstyrda Stockholm när miljöarbetet skurits ned så att 

nästan bara det lagreglerade arbetet återstår. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen emot varandra och nämnden beslutade 

enligt Ulla Hamiltons (m), Karin Karlsbros (fp), Eva Louise Erlandsson Slorachs (s) 

och Tina Kratz (v) förslag till beslut. 



  

 

Reservation 

Vice ordföranden Åsa Romson (mp) reserverade sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gjordes av Eva Louise Erlandsson Slorach (s), Malte Sigemalm (s), 

Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang (s) och Tina Kratz (v) enligt följande:  

 

Tiomiljonerspotten genomfördes inom ramen för Miljömiljarden och är ännu ett 

exempel på hur den rödgröna satsningen på Miljömiljarden har lett till positiva resultat 

på miljöområdet. Tiomiljonerspotten har inneburit att barn och unga på ett konkret sätt 

har fått ta del i miljöarbetet och se att det ger resultat. Deltagarna berättar att projekten 

bidragit till minskad energianvändning, minskade kostnader för belysning, underhåll, 

avfallshantering, fler växter och djur i omgivningen, ekologiska måltider av hög 

kvalitet och inte minst att beteendet har blivit mer miljöanpassat.  

 

Förvaltningen bedömer att åtgärderna inte hade kommit till stånd utan resurser från 

Tiomiljonerspotten, och att det för att åstadkomma liknande satsningar framöver krävs 

extra resurser. Vi beklagar djupt att den moderatledda majoriteten har avbrutit den här 

typen av framgångsrika satsningar på ett visionärt och framtidsinriktat miljöarbete. 

Det är beklämmande att tänka på hur mycket som hade kunnat fortsätta att göras på 

miljöområdet, om bara den borgerliga majoriteten hade velat satsa lika mycket som 

den tidigare rödgröna.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


